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Lazea: Daca SUA într-adevar va pune tarife de 25% pe toate marfurile o sa fim

afectati si noi

România nu a fost afectata pâna în  prezent de tarifele impuse de SUA la otel si aluminiu, dar aplicarea 

unui tarif vamal de 25% pentru toate marfurile ne-ar afecta, sustine  economistul-sef al Bancii Nationale a

României (BNR), Valentin Lazea.

"Pâna acum, tarifele care s-au aplicat la otel si la aluminiu nu ne-au  afectat foarte mult, fiindca din exporturile

noastre catre SUA de circa  2,3 miliarde (de euro - n.r.), cam 0,4 miliarde doar sunt otel, iar  aluminiu este

neglijabil. Deci o fractiune mica a fost. Acum, daca  într-adevar va pune tarife de 25% pe toate marfurile, cum pare

ca e  vorba, dar înca nu e legiferat, atunci, da, o sa fim afectati si noi.  Dar oricum, Statele Unite nu sunt un

partener. Deci 72% din comertul  nostru exterior e cu statele UE....Dar oricum, va afecta, sigur ca va  afecta. Deci

un efect inflationist din cresterea aceasta globala a  tarifelor va exista. Şi toata lumea vrea sa-i atraga atentia lui

Trump  despre chestia asta, dar el e cu America First", a spus Valentin Lazea,  la conferinta "Inflatia, Costul

Finantarii si Managementul Datoriei  Publice", organizata de Oxygen Events.

Miercuri, presedintele american a criticat din nou UE, afirmând  totodata ca actuala constructie europeana vizeaza

sa "fraiereasca" SUA  si amenintând cu impunerea unor taxe vamale de 25% pe produsele  europene.

"Iubesc tarile din Europa. Iubesc toate aceste tari, cu adevarat, toate  diferite. Însa UE (Uniunea Europeana) a fost

conceputa pentru a fraieri  SUA. Acesta era obiectivul si ei au reusit", a declarat presedintele  republican, reunind

pentru prima data cabinetul sau la Casa Alba.

În luna iunie din 2024, Dan-Andrei Muraru, ambasadorul României în  Statele Unite ale Americii declara pentru

AGERPRES ca schimburile  comerciale dintre România si SUA au ajuns, în 2023, la 5,5 miliarde de  euro, în

crestere cu 10% fata de anul anterior, dar sunt înca departe de  potential.

"Anul trecut au fost 5,5 miliarde de euro, importuri si exporturi.  Anual, se înregistreaza o crestere în mod natural,

cam cu 10%. În mod  evident, este o crestere în fiecare an, dar este departe de potential.  Va dau câteva cifre:

Polonia - Statele Unite 23-25 de miliarde de euro,  Ungaria, o tara care este jumatate cât România ca populatie si

sigur  mult mai mica ca PIB - 10 miliarde de euro cu SUA, Cehia - Statele Unite  12 miliarde. Deci, vedem

diferente semnificative si credem ca, dincolo  de faptul ca avem o întârziere istorica datorata conditiilor prin care a 

trecut România, unei tranzitii lungi, credem ca lipsesc niste  initiative, care ar putea aduce beneficii în domeniul

start-up-urilor,  în domeniul înaltei tehnologii, în domeniul infrastructurii, domeniul  industriei automotive.

Credem ca exista mult potential", a subliniat  Muraru.
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